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 ملخص الدراسة 
وسائل التواصل الالكتروني ومدى تأثيرها على الضبط الأسري ، اعتمدت تهدف هذه الدراسة إلى التعرف على 

فرداً من طلاب جامعة الزيتونة ،  100الدراسة على المنهج الوصفي التحليلي ، وتكونت عينة الدراسة من 

اء رأس تساعد في بنمواقع التواصل الالكتروني وتوصلت الدراسة إلى مجموعة من النتائج كان من أهمها: أن 

لاقات فجوة عميقة في عحدثت  لكنها أ عمل على ربط الاصدقاء والأقارب عبر المسافات ،المال الاجتماعي وت

تتعلق  يةإحصائوجود فروق ذات دلالة بينت الدراسة ، كما وقللت من فرص فرض الرقابة والمتابعة  الأفراد،

 حصائيةإوجود فروق ذات دلالة  إلىة بالإضافمتغير الدخل الشهري   إلىالتواصل الالكتروني تعزى  أدواتب

 النوع الاجتماعي إلىتتعلق بالضبط الاسري تعزى 

 
 
 

سري الضبط الأ ،  التواصل الإلكتروني أدواتالكلمات الدالة ،   
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Abstract 

This study aims at identifying the means of the Social Networking and its impact on the 

Parental Control. The study followed the descriptive analytical method and used a sample 

consisted of  200 members of Al Zaytoonah University students. The results show that the 

Social Networking sites helped in  building Social capital and  worked  in  connecting  friends 

and relatives across distances ( all over the world ), but it caused a gap in the relationships 

between individuals, and reduced the chances of  Parental Control and supervision . The   

study also showed significant statistical differences related to the Social Networking and 

monthly income variable, it also showed a statistically significant differences between 

Parental Control and gender. 
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